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CONSILIUL LOCAL TIA MARE                                                               PROCES  VERBAL 
 
  Sedinta a fost convocata de primarul comunei Tia Mare ,d/l Gulie Virgil,prin dispozitia 
nr.455 /16 12 2022, cu participarea fizica a consilierilor locali. S-a desfasurat a 41-a sedinta 
din cel de-al 8-lea mandat al Consiliului Local Tia Mare. 
Din consultarea condicii de prezenta,rezulta ca din cei 13 consilieri in functie sunt prezenti 
toti,fiind intrunit cvorumul necesar prevazut de lege pentru adoptarea proiectelor  de 
hotarare  de pe  pe ordinea de zi a  sedintei.Apoi, secretarul  Consiliului local ,Mioara 
Zegheanu , da citire procesului verbal incheiat in sedinta anterioara a Consiliului local si 
nefiind obiectii, se supune la vot si se aproba.Din partea compartimentelor de specialitate 
participa la sedinta: Sirbu Florentin si Racelescu Cristian. 
Preia lucrarile sedintei Catalin Raducea  , presedintele de sedinta; prezinta ordinea de zi apoi 
supune la vot ordinea de zi care se aproba cu votul tuturor consilierilor. 
Punctul nr.1 – proiect de hotarare initiat de primarul comunei,cu privire la aprobarea 
numarului de posturi de asistenti personali ai persoanelor cu handicap grav pentru anul 
2023; primarul prezinta proiectul de hotarare apoi secretarul Consiliului local prezinta 
raportul de specialitate; se constata ca prin proiectul de hotarare initiat se propune pentru 
anul 2023 mentinerea numarului de posturi de asistent personal la 60; din acestea,pana in 
acest moment sunt ocupate 50 posturi; numarul variaza pe parcursul unui an ,in functie de 
certificatele emise de comisiile de expertiza sau de decesul persoanelor cu handicap grav; 
primarul – nu se va mari numarul asistentilor personali  anul viitor; este foarte posibil sa se 
ocupe toate cele 60, vom vedea; drepturile acestora au fost acordate cu prioritate in fiecare 
luna ; nemaifiind alte discutii, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare 
care este aprobat cu votul tuturor consilierilor.Punctul nr.2 pe ordinea de zi – aprobarea 
Planului de actiuni si servicii de interes local pe anul 2023,pentru repartizarea orelor de 
munca prestate lunar de catre persoanele beneficiare de ajutor social; primarul prezinta 
proiectul de hotarare ; din raportul de specialitate rezulta ca stabilirea acestui plan,se face 
anual in temeiul legislatiei in vigoare; Stoian Florentin intreaba cate dosare de ajutor social 
sunt in present in plata; responsabilul cu asistenta sociala – la momentul actual sunt 24 
dosare dar numarul fluctueaza intrucat lunar dosarele sunt  verificate si actualizate 
;primarul – fiecare familie care beneficiaza de ajutor social este obligata sa presteze activitati 
in folosul comunitatii ; in functie de sumele cuvenite, se calculeaza si orele pe care acestia le 
au de efectuat; apoi, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care este 
aprobat cu votul tuturor consilierilor.Punctul nr.3 – proiectul de hotarare initiat de primarul 
comunei,cu privire la – prelungirea prelungirea contractului de concesiune nr. 2888 
/10.06.2015 încheiat între Comuna Tia Mare  și  Asociatia Crescatorilor de Animale Tia Mare 
2013 , având ca obiect pasunea  aflată în domeniul privat  al Comunei  Tia Mare; primarul 
prezinta proiectul de hotarare apoi secretarul general prezinta raportul de specialitate- 
acesta face precizarea ca - din punct de vedere cronologic, in baza acestui contract de 
concesiune nr.2888/2015 ,Asociatia Crescatorilor de Animale Tia Mare 2013 a dobandit 



calitatea de concesionar asupra suprafetei de 311 ha pasune situata in domeniul privat al 
Comunei Tia Mare; Durata contractului de concesiune a fost stabilita la 5 ani,incepand de la 
data de 10 06 2015 iar redeventa stabilita in contract a fost achitata in totalitate.Conform 
art. III pct. 1  din Contractul de concesiune nr.2888 / 2005 , - la expirarea duratei si implicit 
a contractului de concesiune,concesionarul poate cere prelungirea acestuia,pentru   o 
perioada egala cu cel mult durata sa initiala, cu conditia ca prin prelungire sa nu se 
depaseasca termenul maxim de 5 ani prevazut de OUG nr.34 / 2013 -Urmare a modificarilor 
legislative ,in vigoare la data intocmirii prezentului raport, respectiv  O.A.P.nr.571/2015 
(pentru modificarea O.A.P.nr.407/2013) , - durata concesiunii este cuprinsa intre 7-10 ani , 
conf.prevederilor art.9 alin.2 din OUG nr.34 / 2013 ....Contractul de concesiune poate fi 

prelungit pentru o perioada egala cu cel mult jumatate din durata sa initiala,cu conditia ca 

prin prelungire sa nu se depaseasca termenul maxim de 10 ani prevazut de art.9 alin.2 din OUG 

nr.34/2013, aprobata cu modificari si completari prin Legea nr.86 / 2014, cu modificarile 

ulterioare. ; de la data incheierii Actului aditional nr.1 /2020 a fost schimbat si presedintele 
Asocitaiei cf.incheierii Judecatoriei Corabia fiind validat presedinte d/l Veselin Ionel; cu 
privier la persoana acestuia secretarul general ii pune in vedere ca trebuie sa se abtina de la 
votul acestei hotarari avand in vedere ca este presedinte al Asociatiei; discutii pe marginea 
proiectului de hotarare; Stoian Florentin intreaba cum este administrate pasunea de catre 
aceasta asociatiei si care ar fi cuantumul subventiei APIA primate; raspunde dl Veselin- 
subventia se ridica cam la 1000 lei; banii asociatiei sunt folositi in primul rand pentru 
administrarea pasunii: diverse tratamente,aplicarea de ingrasaminite, se face un plan annual 
ce se voteaza in Consiliul de administratie; dup ace se platesc toate datoriile cee ace ramene 
se imparte intre asociati in functie de numarul de animale pe care il detin; Primarul – 
asociatia se ocupa de admnistrarea pasunii; Stoian Fl.- intreaba daca ciulinii se cosesc de 
asociatie; raspunde Veselin Ionel-da,asociatia se ocupa;sunt ceva probleme la Potlogeni sunt 
denivelari acolo ,sunt pietre aduse de cetateni si nu se paate cosi ; nemaifiind alte 
discutii,presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care este aprobat cu 
votul tuturor consilierilor. Urmatorul punct pe ordinea de zi : proiectul de hotarare initiat de 
primarul comunei,cu privire la - concesionarea,fara licitatie publica a unui spatiu, in 
suprafata de 57 mp. din imobilul situat in Satul Tia Mare, Comuna Tia Mare,judetul Olt,pe 
str.Mihai Viteazul,nr.93, spatiu cu destinatia de cabinet medical ; primarul prezinta proiectul 
de hotarare ,apoi raportul de specialitate este prezentat de secretarul general; Spatiul in 
suprafata de 57 mp. face parte din proprietatea privata a Comunei Tia Mare cf.HCL nr.22 / 
29 10 2004,prin care acest imobil a fost trecut din domeniul public in domeniul privat al 
Comunei Tia Mare cf.prevederilor OG nr.124 / 1998 .Conform prevederilor art.9 din HG 
nr.884 / 2004 privind concesionarea unor spatii cu destinatia de cabinet medical, acest 
spatiu se poate concesiona,fara licitatie publica. 
Concesionarea spatiilor cu destinatia de cabinet medical ,in conditiile legii, duce la sporirea 
veniturilor la bugetul local al Comunei Tia Mare iar pe de alta parte – concesiunea se face in 
scopul largirii retelei serviciilor medicale .Concesionarea se face in scopul desfasurarii de 
activitati medicale pentru o perioada de minim 15 ani.Redeventa va fi de 1 euro/mp./an in 
primii 5 ani apoi se va stabili de catre concedent,pornind de la pretul pietii sub care nu poate 



fi acceptata.Discutii- Stoian Florentin intreaba cand va incepe activitatea Dr.Patru Marius 
pentru care s-a aprobat anterior,concesionarea celuilalt spatiu din dispensar; raspunde 
primarul comunei – din cate se cunoaste, a fost depusa documentatia la Casa de asigurari si 
se asteapta toate avizele;Veselin Ionel- deocamdata, problemele pacientilor sunt rezolvate 
prin intermediul asistentei acestuia ; cand va semna contractul cu Casa de asigurari se va 
prezenta la cabinet. nemaifiind alte discutii, presedintele de sedinta supune proiectul de 
hotarare la vot si acesta este aprobat cu votul tuturor consilierilor. urmatorul punct – 
proiectul de hotarare initiat de primarul comunei,cu privier la stabilirea masurilor pentru 
eficientizarea activitatii de inscriere a datelor in registrul agricol in anul 2023; prmarul 
prezinta proiectul de hotarare ; secretarul general prezinta raportul – se impune stabilirea 
unor reguli pentru ca datele din registrul agricol si din matricula fiscala sa fie actualizate in 
vederea stabilirii in mod correct a materiei impozabile precum si a datelor statistice la 
nivelul comunei; trebuie accelerate inregistrarea in format electronic a acestor date; sunt 
introduse doar gospodariile ; a fost o problema sesizata si de controlul Curtii de conturi ; 
primarul – s-au facut multe succesiuni,vanzari-cumparari si alte acte translative de 
proprietate care inca nu sunt operate in registrul agricol; de asemenea au fost multe miscari 
de terenuri in cadrul aceleiasi gospodarii pt.accesarea masurilor pentru bani europeni; nu se 
vor mai putea face aceste modificari daca se introduce electronic datele; nemaifiind alte 
discutii, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care este aprobat cu 
votul tuturor consilierilor.Urmatorul punct- stabilirea taxelor si impozitelor locale pentru 
anul 2023; primarul prezinta proiectul de hotarare,apoi inspectorul ITL prezinta raportul de 
specialitate; in luna aprilie  a fost aplicata indexarea cu rata inflatiei de 5,1% a taxelor si 
impozitelor locale ,urmand ca stabilirea taxelor si impozitelor locale sa fie supusa aprobarii 
Consiliului local in luna octombrie,cf.prevederilor legale; intrucat a fost depusa o obiectie de 
neconstitutionalitate a Legii privind aprobarea OG nr.16/2022 iar aceasta obiectie s-a 
analizat de Curtea Constitutionala in data de 14 decembrie 2022 a fost amanata orice 
procedura de stabilire a acestor taxe si impozite; in sedinta din 14 12 2022 Curtea 
Constitutionala a respins ,ca neintemeiata obiectia de neconstitutionalitate; intrucat taxele 
stabilite pentru vehiculele grele au fost aprobate pentru anul 2023, proiectul de hotarare 
propus in aceasta sedinta se refera la taxa si impozitul pe cladiri,taxa si impozitul pe teren, 
mijloacele de transport, taxele locale ,taxele speciale; totodata se vor discuta si facilitatile 
fiscale prevazute de lege; discutii: primarul – vor fi probleme cu taxa pentru gunoi; la nivelul 
stabilit, se pot strange aproximativ 1 miliard ; dar pentru strangerea gunoaielor se consuma 
foarte multa motorina ; este prevazuta o taxa de salbrizare de 10 lei/an/gospodarie  dar este 
insuficienta pentru a acoperi costurile cu motorina; Stoian Florentin ; la Izbiceni au 
platforma pentru resturile vegetale ;primarul – da, a costat cam 4 miliarde dar din cate 
cunoaste nu este prea folosita,cetatenii depoziteaza in alte locuri,pe camp; Stoian Florentin 
– sa se discute cu oamenii sa puna gunoiul selectat;Papa Milian – sa fie facuta o bariera catre 
Izbiceni; primarul – nu se pune problema asa; se va face un sant;viceprimarul – intre 
Potlogeni si cilieni nu se mai poate trece; au pus oamenii gunoaie; se discuta apoi despre 
problema vrejurilor,cea mai mare problema a deseurilor din zona; s-a discutat cu primarul 
de la Izbiceni care a recunoscut ca nu pot fi urmariri toti cei care depoziteaza necontrolat ; 



adevarul este ca oamenii pun gunoiul unde se nimereste; Papa Milian propune sa fie 
amendati,Stoian Florentin – sa nu mai fie impinse in balta; Primarul – nu au unde sa duca 
vrejurile; daca nu ar contine si plastic ar putea fi preluate si facute compost; legislatia 
prevede ca fiecare trebuie sa le depoziteze pe locul lui,pe terenul lui; Stoian Florentin – daca 
vrejurile ar fi pse separate sa nu le mai puna gramada; se discuta despre diverse situatii 
particulare,la Doanca,la Potlogeni; primarul – o mare scapare ar fi o fabrica de peleti;Papa 
Milian – da, este de acord dar acestea nu ar trebui sa contina ate ca sa ppoata fi 
preluate;primarul – legea este sa le depozitezi la tine pe loc, vor fi controale de la mediu si se 
vor aplica si amenzi; nemaifiind alte discutii,presedintele de sedinta supune la vot proiectul 
de hotarare care este aprobat cu votul tuturor consilierilor.Urmatorul punct; validarea 
dispozitiei nr.444/2022,privind rectificarea bugetului local; primarul,initiatorul proiectului 
de hotarare prezinta proiectul; apoi,inspectorul contabil Florentin Sarbu prezinta raportul 
de specialitate; avand in vedere adresa transmisa de Directia de finante,prin dispozitia 
primarului nr.444 a fost rectificat bugetul local,cu sumele alocate,urgenta emiterii dispozitiei 
fiind plata burselor scolare,salariile asistentilor personali,voucherele de vacanta pentru 
asistentii personali,ajutoarele sociale; primarul – prin proiect se propune validarea acelei 
dispozitii; presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care este aprobat cu 
votul tuturor consilierilor.Urmatorul punct: rectificarea bugetului local,conform HG 
1058/2022 si a sumelor alocate de Directia de finante ;primarul prezinta proiectul de 
hotarare; din raportul intocmit reiese ca la venituri se suplimenteaza cu 50 mii lei,iar la 
cheltuieli: la cap. autoritati executive,pentru carburanti si lubrifianti,furniture de birou, alte 
bunuri si servicii pentru intretinere si functionare,contributii ale administratiei publice 
locale la realizarea unor lucrari si servicii de interes public local,in baza unor conventii sau 
contracte de asociere,protective civila si protective contra incendiilor,colectarea ,tratarea si 
distrugerea deseurilor,alte bunuri si servicii pentru intretinere si functionare,drumuri si 
poduri; primarul – s-au facut multe rectificari,pentru ca ,de obicei,spre sfaristul anului se mai 
aloca bani pentru functionare la diverse primarii; probabil se va mai face; nemaifiind alte 
discutii, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care este aprobat cu 
votul tuturor consilierilor. La discutii, primarul prezinta cererea depusa de medical vereinar 
Raducea Catalin care solicita spatial din Dispensarul veterinar pentru activitati de medicina 
veterinara; totodata, contractual de comodat incheiat pentru acel spatiu expira la 15 ianuarie 
2023;  primarul – procedura aplicata la medicii umani  nu este aceeasi care poate fi aplicata 
si la medicii veterinari; secretarul general mentioneaza ca legislatia actuala nu prevede o 
procedura de concesionare in cazul medicilor veterinary,marea majoritate functioneaza in 
spatii care fac parte din proprietati personale sau spatii concesionate de Directiile sanitar 
veterinare; primarul – nu s-ar putea  face concesionare la 1 euro/mp/an ca la medicii umani; 
nefiind baza legala, propune amanarea discutarii cererii.Ordinea de zi fiind 
epuizata,presedintele de sedinta declara lucrarile inchise. 
Drept pentru care am incheiat prezentul proces verbal. 
 
          Presedinte de sedinta                                   Secretarul Consiliului Local Tia Mare, 
    Catalin Raducea                                                                         Mioara ZEGHEANU 



 
 
 
 
 

 
 
 

 

 

 

 


